

ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒသမပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့ (၂. ၉. ၂၀၁၄)ရက်နေ့တွင် နမ္မတူမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းခမ်းအေးတင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌအစီအစဉ်(၁၃)ဖြစ်ပါတယ်။ နမ္မတူမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းခမ်းအေး အဆိုကို အတည်ပြုရန် ဖြစ်ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ကြွရောက်လာသော လူကြီးမင်းများ အားလုံး မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့်ပြည့်စုံတဲ့ အခါသမယဖြစ်ပါတယ်ရှင်။

ကျွန်မကတော့ နမ္မတူမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းခမ်းအေး ဖြစ်ပါတယ်။ ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ရဲ့ ပထမပုံမှန်အစည်းအဝေးတွင် တင်သွင်းခဲ့သော “ကျေးလက်နေ ပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း တိုတက်ရေးသဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်ဘဏ္ဍာငွေ အတွက် မျှစ်စို့များကို စီးပွားဖြစ် နယ်စပ်သို့တင်ပို့ပြုလုပ်ခြင်းကို ဥပဒေတစ်ရပ်အနေဖြင့် ပြဌာန်းပေးရေးအဆို ကို တင်သွင်းမှာ ဖြစ်ပါတယ်ရှင်။

နိုင်ငံခြားကို တင်ပို့တဲ့ မျှစ်ခြောက်ပြုလုပ်မှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တစ်နည်းအားဖြင့် တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ်များသိရှိရန် အနည်းငယ်တင်ပြလိုပါတယ်။ မျှစ်ခြောက်ပြုလုပ်နည်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး **Power Point** သုံးစွဲခွင့်ပြုပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးအား ကျေးဇူးအထူးပဲတင်ရှိပါတယ်။ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ကိုင် နေသည့် ပြည်သူတွေ မျိုးစေ့ချပြီးတဲ့အချိန်၊ အလုပ်အားနေသည့်အချိန် ငွေခမ်းနေတဲ့အချိန် ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီအချိန်မှာ ဆိုရင် မျှစ်တွေဟာ လှိုင်လှိုင်ပေါနေပါပြီ။ မျှစ်တွေကို မျှစ်ဖိုလုပ်ပြီး သယ်ပို့ရောင်းချနေကြပါတယ်။ အဆိုပါမျှစ်တွေကို ထော်လာဂျီ၊ လှည်း၊ ဆိုင်ကယ်၊ တစ်နိုင်တစ်ပိုင်၊ ပလိုင်များဖြင့် သယ်ပို့နေတာ တွေရှိရပါတယ်။ ပလိုင်တွေနှင့် သယ်လာသည့် မျှစ်တွေကို (၁)ခေါက်လျှင်(၁၆)ပိဿာသယ်နိုင်တာကို တွေ့ရှိရပြီး၊ တစ်ရက်လျှင် (၂)ခေါက် သယ်နိုင် သည့် အတွက်ကြောင့် အဲဒီကလေးတွေရဲ့ဝင်ငွေဟာ (၁)ရက်လျှင်ငွေ (၁၀၀၀၀/-)ကျော် ရှာနိုင်တာ ကိုတွေ့ရပါကြောင်း၊ မျှစ်ဟာ မိမိတို့မြို့နယ်အတွက် ဂျီဒီပီတိုးတက်အောင် လုပ်သလိုဖြစ်နေပါတယ်။

မျှစ်များကို ကန့်နှင့်မီးသွေးကိုရောပြီး (၂)ညနှင့်(၁)ရက် အပူပေးရပါတယ်။ အပူပေးတဲ့နေရာမှာ ပလပ်စတစ် တွေနဲ့ဖုံးပြီး အပူပေးရသည့်အတွက် အချို့နေရာများတွင် ပလပ်စတစ်များပေါက်ပြဲ နေသည်အတွက်ကြောင့် ကန့်၏ အနံ့များ စူးရှစွာ ထွက်ပေါ်လာသည့်အတွက် ဘေးပတ်ဝန်းကျင်ရှိ အပင်များ ခန်းခြောက်ပျက်စီးလာတာကို တွေ့ရှိရ ပါတယ်။ (၂)ညနှင့် (၁)ရက်အပူပေးထားသည့် မျှစ်များကို ရေဖြင့် ပြန်လည်ဆေးကြောရပါတယ်။ ရေဖြင့်ပြန်လည် ဆေးကြောရခြင်းကြောင့် ရေဖြန်းတီးရာရောက်ပြီး သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ညစ်ညမ်းတာကိုလည်း တွေ့ရှိရတယ်။ ဆေးပြီးတဲ့ မျှစ်တွေကို (၁)ခုစီယူ၍ နေလှန်းထားရပါတယ်။ နေလှန်းပြီးမျှစ်များကို ခြင်းအသုံးပြုပြီး (၂၄)နာရီ အပူပေး ရပါကြောင်း၊ အဲဒီနေရာမှာ မျှစ်ဖို(၁)ဖိုဟာ (၁)ရက်လျှင်မျှစ်(၁၄)တန် ထုတ်လုပ်နိုင်ပါတယ်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်၌ နမ္မတူမြို့နယ်တွင် မျှစ်ဖို (၇)ဖို ရှိတဲ့အတွက်ကြောင့် (၁)ရက်ကို မျှစ်(၉၈)တန် ထွက်ရှိနေတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ (၂)လအတွင်းမှာ နမ္မတူမြို့နယ်အတွက် မျှစ်(၅၈၈၀)တန် ကုန်ကျမည်ဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ အခြားမြို့ များမှာလည်း အဲဒီလိုခွင့်ပြု ခဲ့မည်ဆိုလျှင် ဆုံးရှုံးမှုမာဏကိုလည်း ခန့်မှန်းနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အမှတ်စဉ်(၆)အနေနဲ့ နိုင်ငံခြားအဆင့် တင်ပို့နိုင်မည့် မျှစ်ခြောက်များကို တွေ့ရှိရမှာဖြစ်ပါတယ်။ နံပါတ်(၇)ကတော့ မျှစ်ခြောက်လုပ်တဲ့ ကန့်ကြောင့် ဘေးပတ်ဝန်းကျင်မှာ ရှိနေတဲ့အပင်တွေ ညှိုးနွမ်းပျက်စီးနေတာ တွေ့မြင်ရခြင်းပဲဖြစ်ပါတယ်။ အမှတ် (၈)အနေနဲ့ မျှစ်တွေ သယ်ဆောင်နေတာကြောင့် လမ်းတွေပျက်စီးနေကြတာ ဖြစ်ပါ တယ်ရှင်။ ဒါ့ကြောင့် မျှစ်ခြောက်နှင့် ပတ်သက်ပြီး ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းတိုတက်ရေး သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်း ရေးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်ဘဏ္ဍာငွေအတွက် မျှစ်စို့များကို စီးပွားဖြစ်နယ်စပ်သို့ တင်ပို့ခြင်းအား နှစ်အကန့်အသတ်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုနိုင်ရန် (၂-၁၁-၂၀၁၁)ရက် နေ့တွင် လွှတ်တော်အစည်းအဝေးတွင် အတည်ပြုထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။

အတည်ပြုပြီးနောက်သစ်တောဝန်ကြီးက ခရိုင်သစ်တောကို ရောက်ရှိပြီး မျှစ်ထုတ်လုပ်မှုအား ဒေသခံများကို ဦးစားပေး ထုတ်လုပ်စေဖို့ နယ်မြေကိုပိုင်းခြားပြီး အလှည့်ကျ ထုတ်လုပ်စေဖို့ အကြံပြုချက်ပေးခဲ့ပါတယ်။ ဝန်ကြီး၏ လမ်းညွှန်ချက် အတိုင်းပဲ ၂၀၁၂-၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် စမ်းသပ်ကျင့်သုံးရာမှာ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ အခန်း(၁)၊ ပုဒ်မ (၃၁)အရ နိုင်ငံတော်သည် ပြည်သူများအလုပ်လက်မဲ့ နည်းပါးစေရန် တတ်နိုင်သမျှ ကူညီဆောင်ရွက်ရမည်။ ပုဒ်မ (၄၅)တွင် နိုင်ငံတော်သည် သဘာပတ်ဝန်းကျင်ကို ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် ရမည်ဆိုတဲ့အချက်တွေကို လိုက်နာ စောင့်ထိန်းနိုင်ခဲ့သလို ရှမ်းပြည်နယ်အတွက် ဘဏ္ဍာငွေတွေကို ရရှိခဲ့တာတွေရှိခဲ့ရပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ နမ္မတူမြို့နယ်ရဲ့ နမ္မတူ-လားရှိုးလမ်းအပိုင်းကို မျှစ်ထုတ်ခွင့်နယ်မြေအဖြစ် သတ်မှတ်ထားပါတယ်။ အဲဒါကို သိတဲ့အတွက်ကြောင့် မျှစ်ထုတ်လုပ်ချင်တဲ့သူ စီးပွားရေးသမားတွေက သစ်တောရုံးကို တရားဝင်ခွင့်ပြုမိန့် ရရှိရန် လျှောက်လွှာများ တင်ထားကြသလို တချို့လျှောက်လွှာမတင်သူများ လုပ်ငန်းရှင်များလည်း တွေ့ရှိရပါတယ်။ လျှောက်လွှာတင်ထားသူ(၅)ဦးရှိတဲ့အနက် (၂)ဦး၏ လျှောက်လွှာသာ ရှမ်းပြည်နယ်သစ်တောဝန်ကြီးဌာနအထိ ရောက်လာတာကို တွေ့ရှိခဲ့ရပါတယ်။ (၂)ဦးထဲမှ (၁)ဦးသာ ဘောင်ဝင်တဲ့ ကန့်သတ်ချက်တွေကို ဘောင်ဝင်အောင် လျှောက်တင်ထားတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ မျှစ်ရာသီရောက်ပေမဲ့ တရားဝင်ခွင့်ပြုမိန့် မချသေးတာကို အခွင့်ကောင်း ယူပြီး လျှောက်လွှာ တင်ကြတဲ့သူကော၊ မတင်သူကော မျှစ်ကို အလှူအယက် ဝယ်ယူထုတ်လုပ်နေတာကို တွေ့ရှိရ ပါတယ်။(၁၆-၈-၂၀၁၄) ရက်နေ့မှာ အူဒါန်းအမည်နှင့် (၂၁)အရွယ်ရှိသူသည် နမ့်တော်ကုန်းအုပ်စု၊ လွယ်ဝေးကျေးရွာ အနီးမှာ မျှစ်ခုတ်နေချိန် သေနတ်ဒဏ်ရာဖြင့် လဲကျသေဆုံးနေသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ ၎င်းအနီးတွင် မျှစ်တစ်ချောင်း ခုတ်ရင် ဒဏ်ငွေ(၁၀၀၀/-) ကန့်သတ်နယ်မြေဆိုတဲ့စာကို ချိတ်ဆွဲထား တာကို ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် ၎င်းသေဆုံးမှုဟာ မျှစ်နှင့်ပတ်သက်၍ သေဆုံးတာဖြစ်ကြောင်း ကောက်ချက်ဆွဲရမလို ဖြစ်နေပါကြောင်း၊ မျှစ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး သီးသန့် ပြဌာန်းချက်ရှိ/မရှိ သစ်တောရုံးတွေကို သွားရောက် စုံစမ်းတဲ့အခါ မျှစ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး ပြဌာန်းချက်သီးသန့် မရှိကြောင်း၊ ဒါပေမယ့် သစ်တောထွက်ပစ္စည်းထုတ်ယူရန် ပြဌာန်းခွင့်၊ ပြဌာန်းချက်များ ရှိနေပါတယ်။ ကောင်းပါပြီ။ ဥပဒေရှိပါလျက်နဲ့ ယခုလိုလက်လွတ်စပါယ်လုပ်နေခြင်းဟာ ဥပဒေသည် အသက်မဝင်မလိုဖြစ်နေပါကြောင်း စဉ်းစားရမလို ဖြစ်နေပါ တယ်။ သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာနမှ ၁၉၉၅ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ(၁)ရက်မှာ စတင်ကျင့်သုံးခဲ့သည့် သစ်တောနည်းဥပဒေမှာ သစ်တောထွက် ပစ္စည်းထုတ်ယူခွင့်၊ သစ်တောထွက် ပစ္စည်းသယ်ယူ ရွှေ့ပြောင်းခွင့်နှင့် အခန်း(၁၂)ပြစ်မှုနှင့်ပြစ်ဒဏ်များ သစ်ထုတ်လုပ်မှုအတွက်သာ အဓိကပြဌာန်းထားတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ စီးပွားဖြစ် ထုတ်လုပ်သောမျှစ်၊ တနည်းအားဖြင့် ခေတ်အချိန်အခါနှင့် ကိုက်ညီတဲ့ ဥပဒေအဖြစ် ရှိနေတာကို မတွေ့ခဲ့ရပါကြောင်း၊ နည်းဥပဒေ(၃၂)အရ မျှစ်ထုတ်လုပ်မှု နှင့်ပတ်သက်ပြီး သစ်တောအရာရှိက အရေးယူမည်ဆိုပါက စီးပွားရေးအလို့ငှာ တားမြစ်သစ်ပင်မဟုတ်သည့် သစ်ပင် များကို ထင်း၊ မီးသွေးအလို့ငှာ ခုတ်လှဲခြင်း၊ ပိုင်းဖြတ်ခြင်းမပြုရ (သို့မဟုတ်)ခွဲစိတ်ခြင်း မပြုရဆိုသည့် ပါရှိထားတဲ့ ဥပဒေအရ အရေးယူနိုင်တာကို တွေ့ရှိခဲ့ရပါတယ်။ ထို့ပြင် နည်းဥပဒေ ၅၈ မှာ သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများဟာ သစ်တော အရာရှိ၏ ခွင့်ပြုချက်မရရှိဘဲ နေဝင်ချိန်မှ နေထွက်ချိန်အတွင်း သစ်တောကင်းရုံးများကို ဖြတ်ကျော်ပြီး သယ်ယူ ရွှေ့ပြောင်းခြင်း မပြုရဆိုပြီး ပြဌာန်းထားပါကြောင်း၊ ဒီဥပဒေကြည့်ရင် နေဝင်ချိန်မှ နေထွက်ချိန်အတွင်း ဖြစ်တဲ့သူမှာ ဖြတ်ကျော်ပြီး သယ်ယူခြင်းမပြုရဆိုသည့် အဓိပ္ပာယ်သည် နေ့တွင်သယ်ယူခွင့်ပြုထားသည့် အဓိပ္ပာယ် သက်ရောက်နေ ပါကြောင်း၊ ပြီးတော့ သစ်တောကင်းရုံးများမှာ မြို့နယ်တိုင်းမှာ မရှိပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် သစ်တောထွက်ပစ္စည်းကို ထုတ်ယူသယ်ယူခွင့်နှင့် ပတ်သက်ပြီး ခေတ်အခြေအနေနှင့်ကိုက်ညီတဲ့ ဥပဒေအနေနဲ့ ပြန်လည်ပြုပြင်ပြောင်းလဲဖို့ လိုအပ်နေပါကြောင်း၊ မျှစ်တွေခုတ်တိုင်းဝါးတွေ ပေါ်ထွက်နေပါတယ်ဆိုတဲ့ ဆိုပေမယ့် အကန့်အသတ်မရှိ ခွင့်ပေးမယ် ဆိုရင် ဝါးများပြုန်းတီး နိုင်ပါကြောင်း၊ ဒါ့အပြင် ထင်းအတွက် အပင်ကြီးတွေကိုသာ ရွေးယူခုတ်ယူ အသုံးပြုပြီး ကိုင်းဖြား ကိုင်းနားတွေကို လုံးဝအသုံးပြုခြင်းမရှိတဲ့ အတွက်ကြောင့် တောတွေထဲမှာ ကိုင်းဖြားကိုင်းနားတွေ ပြန့်ကြဲပြီး ဆုံးရှုံးမှုတွေ အများကြီးရှိနေတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် မျှစ်ထုတ်လုပ်မှုဟာ ရာသီဥတုဖောက်ပြန်မှုတွေ ဖြစ်ပေါ် နိုင်သလို သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်စေနိုင်ပါတယ်။ ရေရှည်အဖြစ် မျှစ်ထုတ်လုပ်မည် ဆိုပါက သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကို ဖစ်ပေါ်စေ ပါတယ်။ဒါပေမယ့် မျှစ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး သီးသန့်ဥပဒေရပ်တွေ အနေနဲ့ ထုတ်ပြန်ဖို့ဆိုရင် ပြဌာန်းထားချက်

မှာ ၂၀၀၈ ခုနှစ်၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတွင်ပါဝင်ခြင်းမရှိပါကြောင်း၊ ဒါပေမယ့် ၂၀၀၈ ခုနှစ်၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေရဲ့ လူမှုရေးကဏ္ဍမှာ မီးဘေးနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရန်အတွက် ဥပဒေ ခွင့်ပြုထားတာ ပါဝင်ထား ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ၂၀၁၃ခုနှစ်၊ တိုင်းဒေသကြီး(သို့မဟုတ်)ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဆိုင်ရာအခန်း(၁၀) ဥပဒေပြုခြင်း၏ ပုဒ်မ ၅၆ တွင် လွှတ်တော်သည် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေဇယား(၂)တွင် ဖော်ပြထားသည့် တိုင်းဒေသကြီး (သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်ဥပဒေစာရင်းပါကိစ္စရပ်နှင့်စပ်လျဉ်းပြီး တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်တစ်ခုလုံး အတွက်သော်လည်းကောင်း၊ သို့မဟုတ် ပြည်နယ်တစ်စိတ်တစ်ဒေသအတွက်သော်လည်းကောင်း အာဏာသက်ရောက်စေရန် ဥပဒေပြုခွင့်ရှိကြောင်း ပါရှိထား ပါကြောင်း၊ ဒါ့ကြောင့် မျှစ်ထုတ်လုပ်မှုကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်မှု အတွက် ဥပဒေတစ်ရပ် အနေဖြင့် ပြဌာန်းပေးနိုင်မည်ဆိုလျှင် ပိုမိုသင့်တော်မည်ဟုထင်ပါကြောင်း၊ ဒါမှမဟုတ် ရှိရင်းဥပဒေ သစ်တောထွက် ပစ္စည်းများကို ခေတ်စနစ်နှင့်အညီ ပြန်လည် ပြဌာန်းပေးရန် လိုအပ်နေပါတယ်။ လွှတ်တော်၌ အတည်ပြုပြီးသည့် အဆိုတိုင်းဟာ ဥပဒေတစ်ရပ်အနေဖြင့် ပြဌာန်းရမှာ ဆိုရင်မဟုတ်ဘူးဆိုတာ အားလုံးနားလည်လက်ခံထားပြီးဖြစ် ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် လွှတ်တော်က အတည်ပြုပြီးတဲ့ ကိစ္စရပ်တွေကိုတော့ အုပ်ချုပ်ရေး အပိုင်းက လိုက်နာကျင့်သုံးဖို့လို အပ်ပါကြောင်း၊ သို့မှသာ တရားစီရင် ရေးမဏ္ဍိုင်၊ အုပ်ချုပ်ရေးမဏ္ဍိုင်၊ ဥပဒေပြုရေးမဏ္ဍိုင်တို့ရဲ့ အချင်းချင်း အပြန်အလှန် စစ်မှန်တဲ့ ထိန်းကျောင်းမှုကို ဖော်ဆောင်နိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ယင်းအဆိုကို ၂၀၁၄ ခုနှစ် မျှစ်ရာသီမပေါ်ခင်မှာ စတင် တင်သွင်းခဲ့ပါကြောင်း၊ ဒါပေမယ့်လွှတ်တော် အစည်းအဝေး မစခင်မှာ မျှစ်ထုတ်လုပ်မှုကို ပြန်လည်သုံးသပ်ကြည့် မည်ဆိုလျှင် (e-Library),(e-Government) အသုံးပြုနေသည့်ခေတ်တွင် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရထံ တရားဝင် ခွင့်ပြုမိန့်ရရှိရန် တင်ထားသည့်စာများ လိုအပ်သည်ထက် အချိန်ပိုပြီး ကြာမြင့်နေပါတယ်။ ပြည်နယ်အစိုးရထံမှ တရားဝင် ခွင့်ပြုမိန့်မရရှိဘဲ အောက်ခြေဝန်ထမ်းများ၏ မသိကျေးကျွံပြုပြီး လုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုထားခြင်း၊ အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းမှာလည်း ပြည်နယ်အစိုးရ၏ လမ်းညွှန်မှုများကို လိုက်နာကျင့်သုံးမှုအားနည်းခြင်းတို့ကြောင့် မျှစ်နှင့်ပတ်သက်သော ဥပဒေကို ခေတ်စနစ်နှင့်အညီ ပြုပြင်အတည်ပြုပြဌာန်းပေးနိုင်ရင်တောင် လက်တွေ့ကျင့်သုံးမှု အားနည်းသည့်အတွက်ကြောင့် လွှတ်တော်၏ဂုဏ်သိက္ခာကိုလည်း ညှိုးနွမ်းစေသည်ကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ငွေရှိရင်အရာရာကို လုပ်နိုင်တယ်ဆိုတဲ့ လုပ်ငန်းရှင်များကိုလည်း အားပေးရာရောက်စေနိုင်တာကို သုံးသပ်ကြည့်မိသည့်အတွက်ကြောင့် ကျေးလက်နေ ပြည်သူများအလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း တိုးတက်ရေး၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်ဘဏ္ဍာရန်ပုံ ငွေအတွက် မျှစ်များကို စီးပွားဖြစ် နယ်စပ်သို့ တင်ပို့ခြင်းကို ဥပဒေတစ်ရပ်အနေဖြင့် ပြဌာန်းပေးနိုင်ပါရန်ဆိုတဲ့ အဆိုကို ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်ရှင်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ရှင်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၁၄)ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးမည့်ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါက ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ပါ။

အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံဆွေးနွေးရန်မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းအဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း ။(သို့မဟုတ်)အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိလျှင်အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်းဥက္ကဋ္ဌကကြေညာခြင်း။

၎င်းအဆိုကိုလက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များမှ သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။ သုံးကြိမ် တိုင်တိုင်မေးမြန်းပါသည်။ ‘

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ရဲ့ ပထမပုံမှန်အစည်းအဝေးတွင် နမူတူမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ တင်သွင်းခဲ့သော “ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း တိုးတက်ရေးသဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေအတွက် မျှစ်စိုများကို စီးပွားဖြစ် နယ်စပ်သို့ တင်ပို့ခြင်း အား နှစ်အကန့်အသတ်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုနိုင်ရန် ဥပဒေတစ်ရပ် ပြဌာန်းပေးရေး အဆိုကိုသဘောတူ ထောက်ခံ မည့်သူမရှိကြောင်း တွေ့ရှိရပါသဖြင့် ယင်းအဆိုအား ရုပ်သိမ်းကြောင်းလွှတ်တော်မှ ဆုံးဖြတ်ပါသည်။